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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 
 

 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 08 mai 2014, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 
 

 

 Lucrările şedinţei încep la ora 10
00

 în prezenţa a 18 consilieri din numărul total al 

membrilor Consiliului. 

 Prin Dispoziţia nr.1208 din 07 mai 2014 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 

extraordinară a Consiliului local din data 08 mai 2014, ora 10
00

, care are loc în sala de 

şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 

  

Prezenţi:  
       

1. Truică Liliana 

2. Oprişan Gigi 

3. Cartojan Dan Liviu 

4. Dinu Ionel 

5. Bălănean Viorel  

6. Vladu Alexandru 

7. Pârlea Victor Constantin 

8. Cepraga Cornel Sorin 

9. Ciobanu George Daniel 

10. Cioacă Ionuţ 

11. Velicu Florian 

12. Ilie Clement 

13. Stanciu Marius Viorel 

14. Popazu Liviu 

15. Ciulacu Mirela 

16. Măroiu Marian 

17. Badea Ionuţ 

18. Gâdea Gheorghe 

 

Absenţi: 

1. Spoială Slav Gheorghe 

2. Dinu Cristina Elena 

 

Preşedinte de şedinţă este domnul Pîrlea Victor Constantin, ales  prin H.C.L.  

nr.66  din 27 februarie 2014. 
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Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Domnule secretar, vă rog să confirmaţi 

legalitatea şedinţei. 

Domnul Ghincea Vasile: Sunt prezenţi 18 consilieri din 20, conform 

Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local şedinţa este legal 

constituită.  

Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Probleme legate de ordinea de zi?  

Domnul primar Barbu Nicolae: Daţi-mi voie, domnule preşedinte, faţă de proiectul 

de hotărâre care a fost postat pe site şi pe IPD-urile dvs., pentru faptul că ieri la ora 16
00

 

am primit de la Consiliul Judeţean defalcarea sumelor din bugetul de stat , cotele defalcate 

de la bugetul de stat, am introdus fiind vorba tot de o suplimentare a bugetului local de 

venituri şi cheltuieli, suma de 16 miliarde 1 milion 600 bani noi. A fost inclusă şi aceasta 

în proiectul de suplimentare a bugetului local. Deci, pe lângă asigurarea sumelor de 

cofinanţare pentru poiectul implementat prin Ministerul Dezvoltării – Termoficare 2006-

2015 căldură şi confort, proiect pe care l-aţi avut şi l-aţi amânat sau nu l-aţi votat marţi, se 

suplimentează acel proiect şi cu repartizarea sumei de 16 miliarde primite de la Consiliul 

Judeţean către cofinanţare proiect european apă şi canal în municipiul Giurgiu. Acesta 

este primul punct. 

Şi aş dori să includeţi pe ordinea de zi, am primit o informare de la Judecătorie, 

este o urgenţă. El a fost în şedinţa ordinară din luna aprilie care nu s-a ţinut şi nu mai 

putem funcţiona la nivelul administraţiei locale pentru faptul că persoanele, trebuie 

stabilit domeniile serviciilor publice şi locul în care contravenienţii vor presta activităţi în 

folosul comunităţii. Este vorba de acea prevedere a Codului Penal care permite 

transformarea amenzilor administrative în muncă în folosul comunităţii. 

Aveam obligaţia din luna aprilie să transmitem către Judecătorie, fiindcă ei nu pot 

transmite mai departe cine se va ocupa, cum se va ocupa pentru muncă în folosul 

comunităţii pentru cei care instanţa le transformă amenda administrativă în muncă în 

folosul comunităţii. Este o urgenţă care trebuia îndeplinită de la începutul lunii aprilie şi 

pe care astăzi, ne-au solicitat să le comunicăm ca să poată funcţiona şi Tribunalul Giurgiu 

pe această speţă. 

Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Supun la vot ordinea de zi cu 

propunerea făcută. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi 

ordinea de zi a fost aprobată. 

 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării Bugetului local 

de venituri şi cheltuieli pe anul 2014 şi a Listei de investiţii aferente 
 

Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Discuţii? 

Domnul consilier Popazu Liviu: Fiecare consilier a primit câte o informare privind 

răspunsul la problemele ridicate în şedinţa trecută. Este o prezentare a Programului 

Naţional de Termoficare 2006-2016, o prezentare foarte bine făcută şi în cea mai mare 

parte răspunde întrebărilor puse în şedinţa trecută. Deci, putem să trecem la vot. Vă 

mulţumesc! 

Domnul consilier Măroiu Marian: Am văzut şi eu informarea respectivă, cu toate 

acestea vreau să vă spun că este un compromis din partea noastră, având în vedere că este 
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vorba de nişte bani pe care îi pierdem. Dar să ştiţi că ceea ce a ridicat domnul Velicu data 

trecută, este dacă vreţi, un strigăt de disperare al cetăţenilor din acest municipiu care se 

confruntă de la iarnă la iarnă cu facturi mult mai mari. Şi atunci trebuie, după părerea 

mea, să contractăm o firmă de specialitate în domeniu, să facem un studiu de fezabilitate 

sau să dea două-trei variante prin care putem să reducem într-adevăr costurile la energia 

termică pentru că nu putem să mergem în continuare aşa de la an la an să plătim şi mai 

mult la energia termică. De aceea, domnul Velicu, să ştiţi că a avut o intervenţie destul de 

pertinentă. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Aş vrea să vă rapund punctual. În ceea ce priveşte 

acel studiu de fezabilitate sau studiu de oportunitate privind investiţiile care trebuiesc 

făcute în sistemul de distribuţie al energiei termice, executivul a luat aceste măsuri. 

Împreună cu cei de la GEP se va realiza un studiu de fezabilitate, un SF privind valoarea 

investiţiilor necesare pentru reabilitarea întregului sistem. 

Noi, acum pe acest proiect pe care vi l-am explicat şi data trecută, nu facem decât 

să continuăm proiectul început în 2010. Domnul Popazu ştia foarte bine acest lucru. În 

2009-2010 s-a început Programul Termoficare 2009-2013 dacă nu mă înşel sau 2012 în 

care s-au modernizat puncte termice prin acele sisteme noi mult mai performante. 

Ceea ce am făcut noi acum şi împreună, vă spuneam, şi împreună cu domnul 

consilier Cepraga, a fost să evaluăm situaţia conductelor din oraş. Acolo sunt pierderile 

cele mai mari şi vă spuneam şi marţi, pierderi mari nu mai sunt la producător în acest 

moment. Avem acel investitor privat care oferă energie termică destul de ieftină. S-au 

făcut investiţii de către acest operator privnd două CAF-uri care să suplimenteze pe 

perioadă de iarnă sau pe perioadă de vârf de sarcină necesarul de energie termică. Aţi 

văzut că şi iarna trecută şi acum două ierni, nu au fost probleme cu energia termică şi în 

vârful de sarcină. Ce probleme mari avem şi observaţi, sistemul de transport al energiei 

termice, este un sistem supradimensionat. Sunt acele conducte care duceau la Giurgiu 

Nord şi din cauza consumatorilor industriali din zona Giurgiu Nord, tot sistemul de 

aducţiune care merge în oraş este foarte mare, este supradimenionat. Conducte 

supraterane cu dimensiuni foarte mari şi care au un anumit grad de colmatare în interior şi 

care produc pierderi inerente. 

În urmă cu 3-4 ani, dacă aţi observat, se făcuseră investiţii şi noi am aprobat în 

şedinţa de Consiliu la vremea respectivă ca să se preizoleze acele conducte. Am trecut 

zilele trecute şi am verificat tot sistemul. Nu ştiu, dintr-o dorinţă a unora de a face rău, s-

au rupt acele forme, acele modalităţi de preizolare care au costat foarte mulţi bani la 

vremea respectivă şi le-au rupt. Aşa, doar din dorinţa de a face rău, erau aruncate jos, nici 

măcar nu le-au folosit. Vă daţi seama că acelea sunt puncte în care sunt pierderi 

tehnologice. Faptul că este suprateran şi este pe o tehnologie mai veche, automat atrag şi 

alte pierderi. Noi aici trebuie să umblăm, la aceste pierderi. 

Domnul consilier Măroiu Marian: Există un proiect pentru acest sistem? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Se lucrează, fiindcă tot pe acest proiect 

Termoficare 2013-2015 şi acest proiect sigur în 2015 va fi 2015-2017, se va merge până 

la modernizarea întregului sistem de transport. 

Unde nu am avut toate datele, dvs. ştiţi  foarte bine, am aprobat două proiecte de 

investiţii în energie verde, în energie regenerabilă. Acel proiect de 100 de milioane de 
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euro care urmează să se facă în zona P1-P2 Canalul Cama de obţinere a energiei termice 

şi electrice în cogenerare folosind paie. Avem şi proiectul de la Giurgiu Nord. Singurele 

probleme care apar de-a lungul timpului, vedeţi orice investitor vine pe o situaţie de fapt, 

porneşte un proiect, cheltuie bani şi între timp apar modificări în legislaţie. Au apărut 

modificări şi până nu se aşează un pic piaţa, e într-o situaţie de incertitudine. În acest 

moment nu se mai dau acele certificate, s-a redus preţul la energie, sunt probleme şi ei 

sunt în acest moment într-o fază de reevaluare a situaţiilor. 

Noi, în baza acestor noi furnizori de energie termică luăm acel proiect şi îl facem. 

Îl lucrăm în acest moment să vedem unde ne aflăm, la partea introductivă, la partea 

situaţie, dar, soluţia o vom da când vom avea toate datele fiindcă nu trebuie să ne grăbim 

acum să dăm o soluţie, schimbă conductele existente, le îngropăm, le facem şi ne trezim 

că dă drumul la investiţia după canal şi atunci trebuie s-o regândim. 

Suntem în termen, nu depăşim, cu ce bani sunt pe anul acesta la Ministerul 

Dezvoltării să reuşim să modernizăm toate centralele termice din oraş, toate centralele 

existente care sunt producătoare de pierderi şi nu oferă consumatorului acea contorizare 

corectă şi acel confort în apartament. Sistemul actual, sistemul care este implementat în 

acest moment este un sistem mult mai performant care reglează automat temperatura 

furnizată, în funcţie de temperatura exterioară, în funcţie de calitatea agentului care vine, 

de temperatura agentului şi presiunea cu care vine, el reglează automat şi ceea ce dă în 

bloc şi se realizează o contorizare foarte clară, are un dispozitiv care îţi spune în orice 

moment cât a plecat către blocul respectiv. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Stimaţi colegi, credeţi că se pune problema cu mare 

atenţie pentru a induce populaţia în eroare şi o să creadă că preţurile generale sunt 

suportate de cetăţenii din Giurgiu. Ştiu că există un preţ pe gigacalorie şi conform 

consumului fiecărui cetăţean, el plăteşte în funcţie de ce consumă, nu şi pierderile 

generale. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Se calculează prin preţ domnule consilier, deci, în 

preţul de furnizare pe care îl aprobăm în toamna fiecărui an, sunt trecute şi cheltuielile cu 

pierderile. Prin preţ se calculează şi pierderea. 

Domnul consilier Stanciu Marius Viorel: Aţi menţionat mai devreme că aţi făcut o 

strategie împreună cu GEP-ul., aţi discutat. Eu ştiu că ei sunt cei care au primit delegarea 

acestui serviciu şi mie cel puţin, mi se pare concurenţial..., nu e în regulă. Adică, dacă 

cineva ar trebui să facă, să elaboreze un studiu de fezabilitate nu ar trebui inclus GEP-ul 

care la momentul ăsta este cel care are acest serviciu. Ar trebui discutat cu o firmă care nu 

are nici o legătură cu distribuirea de energie termică în Giurgiu şi care să vină cu 2-3 

soluţii. Din punctul meu de vedere, GEP-ul ar putea să fie subiectiv, să spună că asta e 

cea mai bună soluţie că mă ajută pe mine, că pe mine mă interesează asta.  

Domnul primar Barbu Nicolae: Vă răspund şi aici aveţi dreptate, poate că 

exprimarea mea nu a fost corectă. Cu GEP-ul am purtat o discuţie vis-a-vis de necesităţile 

şi de ce avem la nivelul existent în sistem. Vă daţi seama că nu făcea GEP-ul acest studiu 

fiindcă nici nu aveau dreptul să facă acest lucru. Acest studiu se face de către un institut 

de cercetare, este agreat, omologat. Ei s-au ocupat şi la nivel naţional de foarte multe 

investiţii de acest nivel. Credeţi-mă că nici nu aveau voie dumnealor să intre. Cu dânşii 

am stat la masă să vedem ce probleme au, cunosc cel mai bine situaţia din teren şi trebuie 
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să ne pună pe masă toate problemele, unde sunt costurile cele mai mari, unde sunt 

pierderile cele mai mari. Deci, informaţiile trebuia să le luăm de la operator, dar studiul îl 

face o firmă autorizată şi ea va da soluţia tehnică necesară pentru implementare.  

Domnul consilier Măroiu Marian: Când preconizaţi că va fi gata acest studiu? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Noi trebuie să-l facem până prin vară, până prin 

toamnă, ca să ştim pentru anul următor ce investiţie facem. Anul acesta investiţii nu se 

mai fac, nu avem bani. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Primăria nu dă subvenţii, domnule primar? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Am dat, nu am aprobat 25%.? Din preţ, 25% l-a 

subvenţionat Primăria, l-a suportat, subvenţii nu se dau pentru că nu sunt conforme cu 

politica europeană, dar am suportat acest proiect şi am dat şi acele ajutoare de încălzire, 

tocmai ca nivelul de suportabilitate al populaţiei să nu fie aşa de mare.  

În ceea ce priveşte partea de proiectare, să sperăm că vor fi, ele în PAED – Planul 

de Acţiune pentru Energie Durabilă sunt trecute şi aceste măsuri. Că le vom depune pe 

POR – Programul Operaţional Regional, că le vom depune pe Programul de Mediu, că le 

vom depune pe proiect guvernamental Termoficare 2013-2015, că le vom depune pe 

2015 şi vor intra în 2016, ţine de ce vom şti din august-septembrie când aceste programe 

operaţionale vor fi disponibile şi active. 

Domnul consilier Măroiu Marian: Trebuie să ne grăbim să dăm o soluţie 

cetăţenilor pentru că dacă şi iarna care vine ne prinde cu aceste....  

Domnul primar Barbu Nicolae: Haideţi, domnule Măroiu, asta este deja politică ce 

spuneţi. Eu mă grăbeam de marţi ca s-o ducem la minister, noroc că a fost domnul 

Dragnea ieri şi ne-a acceptat să o ducem astăzi până la ora 16
00

. 

Domnul consilier Măroiu Marian: De ce credeţi că e politică? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Păi dacă spuneţi, trtebuia s-o aprobăm de marţi şi o 

duceam de atunci. A trebuit să vină domnul Dragnea şi să ne accepte să le ducem astăzi 

până la ora 16
00

. 

Domnul consilier Măroiu Marian: Nu are nici o legătură ceea ce spuneţi dvs., dacă 

vrem modernizarea acestor PT-uri  este vax albina, vă spun eu.  

Domnul consilier Stanciu Marius Viorel: Din punctul meu de vedere, economic 

discutând, nu ştiu domnul director de la GEP este strict pe tehnic, preţul mare vine din 

pierderi. Deci, într-adevăr acest sistem nu este funcţional, randamentul lui este...  

Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Domnilor, acestea sunt detalii tehnice, 

vă rog. Ne depăşesc competenţa. 

Domnul consilier Popazu Liviu: Dacă îmi daţi voie, o secundă, vă rog frumos. 

Haideţi să păstrăm dezbaterea asta pentru punctul „Diverse” de la şedinţa ordinară şi să 

putem să trecem la vot. 

Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Alte discuţii? Dacă nu mai sunt 

discuţii, supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? Împotrivă? 

Abţineri? În unanimitate de voturi hotărârea a fost aprobată.  
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Punctul 2: proiect de hotărâre privind privind stabilirea domeniilor serviciilor 

publice şi locul în care contravenienţii vor presta activităţi în folosul comunităţii 
 

Domnul consilier Pîrlea Victor Constantin: Discuţii? Dacă nu sunt discuţii, supun 

la vot proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În 

unanimitate de voturi hotărârea a fost aprobată. 

 

 

Şedinţa se încheie la ora 10
20

. 

 
 

 
 

 P R E Ş E D I N T E, 

 

          Pîrlea Victor Constantin          Pt. SECRETAR, 
 

             Ghincea Vasile   ÎNTOCMIT, 

 

                             Stanciu Violeta 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


